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Možno nelichotivé 
výsledky kontroly najvyš-
šieho kontrolného úradu 
v našom meste zmobilizujú 
kompetentných, aby sme 
mohli byť lepší „sepa-
rovači“... Všetko je však 
v prvom rade na našom 
svedomí a vedomí... Sme 
pohodlní, nemáme čas, 
nezaujíma nás to... Netrie-
dime tak, ako by sme 
mali, neporiadok máme 
nielen okolo kontajnerov... 
a niektorí žasnú už aj nad 
tým, že školáci zbierajú 
na sídlisku odpadky, vraj 
namiesto vepečkárov... 
Pred polstoročím bolo 
bežnou realitou, že školáci 
čistili školský areál, každú 
druhú sobotu, najmä 
na jar, bola v obciach 
vyhlásená obecná 
brigáda... Čím je naša 
životná úroveň vyššia, tým 
viac je odpadu, tým viac 
sme fajnovejší upratovať 
po sebe, triediť. Mnohí 
si na margo „šialencov“ 
bezodpadovej domácnosti 
iba ťukajú na čelo – vraj 
to sa už dnes nedá. Žiť bez 
odpadkov. Pokúsme sa to 
aspoň skúsiť...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Na tretej strane novín 
prinášame zloženie 

desiatich komisií mestského 
zastupiteľstva! Všetkých 

poslancov MsZ, zvolených 
pre toto volebné obdobie, 
aj s fotkami a kontaktmi, 

zverejníme hneď, akonáhle 
bude mať vedenie mesta 

k dispozícii všetky kontakty 
vhodné na zverejnenie pre 

občanov.

Mestská polícia 
hodnotí uplynulý 
rok: 1125 
priestupkov 
a 1165 oznámení 
od občanov

Za nové detské 
ihrisko Žihadielko 
hlasujte denne!

Bánovská Jednota 
dôchodcov 
na výročnej 
schôdzi 

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu 
– Ján Botka

Neprehliadnite!

„ P re d  Vi a n o c a m i 
minulého roku 2018 ma 
skontaktovali organizátori 
Krištáľového krídla s ozná-
mením o  mojej nominácii 
na  ocenenie v  kategórii 
Filantropia. O pár dní som 
obdržala certifikát o nomi-
nácii spolu s  pozvánkou 
na  s l áv nos tný  veče r 
do  Slovenského národného 
divadla. Spoločenskej uda-
losti sa zúčastnili členovia 
vlády Slovenskej republiky, 
poslanci, zahraniční hostia, 
rôzne významné osobnosti 
kultúrneho, spoločenského, 
hospodárskeho života , 
úspešné podnikateľ ské 
subjekty, vplyvné média. 

Zároveň som sa dozvedela, 
že celý slávnostný večer 
bude vysielať takmer tri 
hodiny slovenská televízia. 
Zachvelo sa mi vnútro...“ 
takto sa s  nami podelila 
o svoj zážitok Janka Dani-
šová, ktorá sa po  ocenení 
Sociálny čin roka 2018 
od  ministra sociálnych 
vecí a rodiny Jána Richtera 
za projekt Vnučka.sk tešila 
z  ďalšieho prestížneho 
ocenenia. 

V  projekte pre osame-
lých seniorov jej aktívne 
pomáha aj Nikole Mokrá-
ňová, ktorá sa slávnostného 
vyhodnotenia 22. ročníka 
Krištáľového krídla zúčast-

nila spolu s  Jankou Dani-
šovou. „Keď som začula 
svoje meno, aby som vystú-
pila pred plným divadlom 
a  prevzala cenu, myslela 

som, že to je sen. Nádherný 
večer, ktorý moje vnútro 
a srdce rozvibroval do takej 
miery, že vonkajší svet 
na  chvíľu prestal existovať 

a ja som sa na chvíľu pono-
rila do svojho vnútra. Zrazu 
som stála na pódiu a držala 
tú krehkú sklenenú krásu 
v  ruke... Nedefinovateľným 
spôsobom som vnímala tú 
krásu, dobrotu a  všeobjí-
majúcu lásku ... A  cítila 
som podporu a  vďaku 
za  babičky, deduškov. 
Vidieť vlastné meno pri 
velikánoch našej krajiny bol 
pre mňa neopísateľný pocit 
úcty, rešpektu a morálneho 
záväzku...“ hovorí ešte 
stále plná dojmov „vnučka“ 
Janka.

Janke Danišovej k oce-
neniu srdečne blahoželáme. 
A  ďakujeme v  mene všet-
kých seniorov, ktorým sa 
venuje. Čitateľskú verejnosť 
upozorňujeme, že bližšie 
informácie o  stále prebie-
hajúcom projekte a  o  jeho 
podpore nájdete na  face-
booku Vnučka.sk. Celý 
záznam slávnostného gala-
večera si môžete pozrieť na 
www.rtvs.sk/televizia/
archiv/14078.

 Alena Borszéková

Rokovanie otvorila 
a viedla primátorka Rudolfa 
Novotná a  hneď na  úvod 
vyzvala prítomných, aby 
si minútou ticha uctili 
pa miat ku zosnu lého 
bý valého dlhoročného 
prednostu mestského úradu 
Rudolfa Šúňa. Po  zákon-
ných procedúrach - voľbe 
potrebných komisií pre 
rokovanie a  skrutátorov 

primátorka otvorila roz-
pravu k informačnej správe 
o kontrole Najvyššieho kon-
trolného úradu SR vyko-
nanej v  mesiacoch august 
až november minulého 
roka. Predmetom kontroly 
bolo zhodnotenie stavu 
triedeného zberu komunál-
nych odpadov vo vzťahu 
k  plneniu cieľov Európskej 
únie. Citujeme aspoň časť 

zo zistených nedostatkov: 
„...Zákon a  vyhláška 
o  odpadoch boli porušené 
tým, že od  1. 7. 2018 nebol 
zavedený zber biologicky 
rozložiteľného odpadu 
v  individuálnej bytovej 
výstavbe na  území mesta 
prostredníctvom osobitných 
zberných nádob alebo 
kompostovacích zásobníkov. 
Štandard zberu pre plasty 
bol naplnený len na 84,47 % 
stanovenej hodnoty, čím 
nebola dodržaná vyhláška 
o odpadoch...“ Najvyšší kon-
trolný úrad SR okrem iného 
konštatoval, že „na  zák-
lade prepočtu hodnoty 
ukazovateľov nie je reálny 
predpoklad, že v rokoch 2018 
až 2020 bude v našom meste 
dosiahnutá plánovaná 
hodnota podielu triedeného 
zberu na celkovom množstve 

komunálneho odpadu bez 
zásadnej zmeny v  prístupe 
k  triedeniu odpadu“. Celú 
správu, ale aj sedem pri-
jatých opatrení si môžete 
prečítať na  webovom sídle 
mesta v  časti samospráva 
– materiály. Jedným z opat-
rení je aj úprava počtu zber-
ných nádob a frekvencie ich 
vývozu pre všetky povinne 
triedené zložky odpadu 
za  účelom naplnenia 
štandardu zberu, a  taktiež 
distribúcia kompostérov 
do  každého rodinného 
domu v meste. 

V  rozprave k  infor-
matívnej správe vystúpila 
poslankyňa Mária Peťovská, 
ktorá žiadala pre svoju 
mestskú časť častejší odvoz 
vyseparovaného odpadu, 
nakoľko potom občania 
hádžu všetko do  komunál-

neho odpadu. Taktiež 
žiadala väčšiu propagáciu 
separovania, aj toho, že 
občania môžu odpad nosiť 
do zberného dvora pri cin-
toríne - zadarmo. Spoločne 
s  poslankyňou Máriou 
Hajšovou sa zamýšľali nad 
možnosťou odmeňovania 
tých občanov, ktorí aktívne 
separujú, napríklad zľavou 
pri platení poplatkov 
za komunálny odpad. 

Ďalším bodom roko-
vania boli zmeny – doplnok 
č. 7 vo VZN č. 55 - v Štatúte 
mesta, ktoré vyplynuli 
nielen z  nových právnych 
noriem, ale predovšetkým si 
ich vyžiadali noví poslanci. 
Primátorka konštatovala, 
že k navrhovaným zmenám 
mesto nedostalo žiadne pri-
pomienky, ani od poslancov 

 

Krištáľové krídlo pre Bánovčanku Janku Danišovú

Prvé pracovné rokovanie nového zastupiteľstva začalo o odpadoch
Veľa zmien schválených, ďalšie sa pripravujú

L aureáti ocenenia Krištáľové krídlo za rok 
2018 sú známi. Ich mená vyhlásili počas 

slávnostného galavečera v novej budove SND 
28. januára. Krištáľové krídla si prevzalo 
11 osobností, ktoré v roku 2018 dosiahli 
výnimočný počin. Medzi nimi aj Bánovčanka 
Janka Danišová v kategórii Filantropia 
za unikátny sociálny projekt Vnučka.sk.

Druhé zasadnutie nového mestského 
parlamentu v mimoriadnom termíne 

29. januára v zasadačke mestského úradu 
bolo čisto pragmatické, bez interpelácií 
a záverečnej diskusie. Poslanci zmenili štatút 
mesta a schválili členov deviatich komisií 
MsZ, vrátane predsedov. Tí budú tvoriť Radu 
predsedov komisií, ktorá prvýkrát v histórii 
mesta nahradí mestskú radu. 

Janka Danišová s predsedom Veľkej poroty Krištáľového 
krídla Gabrielom Csollárom  Foto: archív J. Danišovej

Pokračovanie na 3. strane >>
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SOM poslanec, mám názor... K nekreovaniu mestskej rady...
Do  okruhu orgánov 

samosprávy mesta, ktoré 
zriaďuje mestské zastupi-
teľstvo, dlhé roky patrila aj 
Mestská rada ako iniciatívny 
a  poradný orgán primátora 
mesta. Na  základe návrhu 
novej primátorky Rudolfy 
Novotnej tomu tak pre toto 
volebné obdobie 2018 – 2022 
nebude. S  týmto návrhom 
sa stotožnili a  zobrali ho 
na  vedomie aj poslanci 
mestského zastupiteľstva 

a  na  ustanovujúcom zasad-
nutí mestského zastupiteľ-
stva v  decembri minulého 
roka sa tento poradný orgán 
neschvaľoval.

Oceňujeme návrh pani 
primátorky pristúpiť k zmene 
a viac otvoriť riadenie samo-
správy odbornými názormi, 
ktoré budú prichádzať prio-
ritne z  desiatich zriadených 
poradných komisií, ktoré 
sú zastúpené siedmimi 
členmi v  zložení jeden 

predseda – poslanec, dvaja 
poslanci a štyria občania ako 
odborníci v  danej oblasti. 
Do komisií boli nominovaní 
ľudia, ktorí majú profesijné 
a odborné skúsenosti a zna-
losti v  oblastiach činnosti 
jednotlivých komisií a budú 
tak odborne pomáhať pri 
v y pracovávaní návrhov 
a podnetov na riešenie dôle-
žitých otázok života mesta 
a  predkladať ich orgánom 
mesta, zároveň vyjadrovať 

svoje podnety na  zlepšenie. 
Chod sa mospráv y má 
byť otvorený odborným 
a  občianskym názorom 
a  týmto novým krokom je 
zabezpečená väčšia pluralita 
názorov ako v minulosti. 

Stanoviská a  podnety 
z  komisií sa budú prostred-
níctvom ich predsedov ďalej 
prenášať k primátorke mesta, 
ktorá rozhodla, že sa vytvorí 
Rada predsedov komisií. 
Rada predsedov a  ani 

komisie nemajú rozhodo-
vaciu právomoc. Ich úlohou 
bude predkladať názorové 
a pracovné výstupy z komisií 
poslancom a  primátorke 
mesta, informovať a  posky-
tovať spätnú väzbu na uzne-
senia a  prácu úradu. Rada 
predsedov bude mať desať 
členov z  radov poslancov, 
čo je opäť zmena oproti 
pôvodnej mestskej rade, 
kde bol ohraničený počet 
poslancov - päť a  zástupca 

primátora (v  zmysle štatútu 
mesta najviac tretina z počtu 
poslancov).

Veríme, že táto zmena 
pozitívne ovplyvní chod 
našej samosprávy, bude efek-
tívnym a pružným riešením 
a  zároveň zvýši úroveň 
komunikácie a  v ýmeny 
odborných informácií medzi 
občanmi a orgánmi mesta. 

 Zuzana Rydziová, 
poslankyňa MsZ a  predsed-
níčka fi nančnej komisie MsZ

Náčelník mestskej polície hodnotí uplynulý rok
Vďaka kamerám zistila 

Mestská polícia v  Bánov-
ciach nad Bebravou minulý 
rok stovky prípadov proti-
právneho konania a riešila 
viac ako tisíc oznámení 
od  občanov. To je však len 
časť z  ich činnosti. Viac 
informácií nám poskytol 
náčelník MsP Rastislav 
Fodor:
 Koľko kamier máte 

napojených na pult centrálnej 
ochrany?

Na  lepšie zabezpe-
čenie verejného poriadku 
a  ochrany občanov vyu-
žívame kamerový systém, 
ktor ý tvorí sedemnásť 
kamier. Pracovníci kamero-
vého systému zaznamenali 
v  roku 2018 celkom 339 
prípadov protiprávneho 
konania a na signál naruše-
ného objektu vyslali hliadku 
396-krát. Všetky protiprávne 

konania a  signály naruše-
ného objektu boli preverené 
a  vyriešené k  spokojnosti 
obyvateľov mesta. Okrem 
toho sme počas roka prijali 
1165 oznámení od občanov, 
ktorí žiadali o  rôzne druhy 
pomoci. V  rámci našich 
kompetencií a možností sme 
veľmi radi pomohli.
 K náplni práce mest-

skej polície patrí aj riešenie 
pr ie s tupkov,  v yberanie 
pokút...

Celkove sme zistili 1523 
priestupkov, z čoho bolo ulo-
žených 1180 pokút v  sume 
11  310 eur. Tiež sme zistili 
17 trestných činov, z  toho 
štyri razy výtržníctvo, štyri 
krádeže, štyri nebezpečné 
vyhrážania, ale aj neopráv-
nené vyrobenie a používanie 
platobného prostriedku, 
e lek t ron ick ých peňa z í 
alebo inej platobnej karty, 

ohrozenie pod vplyvom 
návykovej látky, poškodzo-
vanie cudzej veci, ublíženie 
na zdraví, útok na verejného 
činiteľa, atď.
  Ča sto  občanmi 

kr i t i z ovanou obl a s ťou 
j e  n e d i s c i p l i n o va n o s ť 
psičkárov...

Skontrolovali sme 108 
majiteľov psov počas ven-
čenia, pričom sme u niekoľ-
kých zistili porušenie VZN 
č. 47 o držaní psov na území 
mesta a  títo boli riešení 
v  blokovom konaní v  sume 
210 eur. Väčšina kontrolova-
ných mala všetko v poriadku 
a pochvaľovali si našu akti-
vitu aj v tejto oblasti, pretože 
sa nájde aj zopár neporiad-
nych psičkárov, ktorí tým 
slušným robia zlé meno, 
hlavne pri neodprataní psích 
exkrementov a  podobne. 
Počas roka sme odchytili 

72 túlavých a  zabehnutých 
zvierat, z nich 25 sme vrátili 
majiteľom. Ostatným sme 
zabezpečili potrebnú sta-
rostlivosť prostredníctvom 
zodpovedných osôb.
 Kontrola parkovania 

je tiež v  náplni vašej práce, 
ako aj riešenie vrakov áut... 

P o č a s  h l i a d k o v e j 
služby, ale aj na  podnet 
od pozorných občanov, sme 
zistili 31 opustených moto-
rových vozidiel. Vo všetkých 
prípadoch sme úspešne 
vypátrali majiteľa a  vyzvali 
ho na odstránenie takéhoto 
vozidla. Z ulíc sa nám takto 
podarilo odstrániť 26 vrakov 
áut a päť je ešte v štádiu rie-
šenia zaslaním výzvy na ich 
odpratanie. Tejto problema-
tike sa venujeme intenzívne 
hlavne preto, že takéto 
vozidlá zaberajú parkovacie 
miesta, ktorých je v  meste 

nedostatok. V  súvislosti 
s dopravou môžem spomenúť 
aj 42 kontrol TAXI služby, 
pričom v šiestich prípadoch 
boli zistené nedostatky, ktoré 
sme zaslali na mestský úrad 
na ďalšie riešenie.
  Aspoň štatisticky 

spomeňme nelegálne skládky, 
asistencie, spoluprácu s Poli-
cajným zborom...

Počas roka 2018 sme 
odhali li 22 nelegálnych 
skládok, z  čoho sa nám 
podarilo odhaliť aj pôvodcov, 
ktorým sme uložili pokutu 
a  nariadili likvidáciu tohto 
odpadu legálnou cestou. 
V  ostatných prípadoch sme 
aspoň zabezpečili odvoz 
tohto odpadu, čím sme opäť 
prispeli k  zlepšeniu život-
ného prostredia obyvateľov 
mesta. Naši príslušníci vyko-
nali 145 rôznych asistencií, 
najčastejšie pre Policajný 

zbor SR, vypátrali sme dve 
nezvestné osoby, sedemkrát 
sme použili donucovacie 
prostriedky a  19 osôb 
sme predviedli na  útvar 
MsP za  účelom podania 
vysvetlenia alebo zistenia 
totožnosti.
 Koľko má v súčasnosti 

bánovská mestská polícia 
členov a koľko ďalších ľudí je 
zamestnaných pri pulte cen-
trálnej ochrany? Je ten počet 
dostačujúci?

Príslušníkov mestskej 
polície je trinásť a  na  pulte 
centrálnej ochrany a kame-
rovom systéme je šesť 
zamestnancov. Tento počet 
nie je dostačujúci u  prís-
lušníkov MsP. Na  tak veľké 
mesto, ako sú Bánovce nad 
Bebravou, by bolo potrebné 
zvýšiť počet príslušníkov 
aspoň o štyroch.

 Alena Borszéková

Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Ján Botka
Chcel by som sa podieľať na rozvíjaní športových klubov 
 Čo nám prezradíte zo 

svojho súkromného a  pracov-
ného života ?

Som manžel, otec dvoch 
malých det í a  celý život 
Bánovčan. Po absolvovaní štúdia 
elektrotechniky na  bý valej 
Strednej priemyselnej škole 
v  Bánovciach nad Bebravou 
som si zvolil odbor cestná 
doprava na Žilinskej univerzite 
v Žiline. Moje profesijné kroky 
však išli iným smerom a v tejto 
oblasti sa pohybujem dodnes. 
Pracujem a ko projek ta nt 
a  projektový manažér pre spo-
ločnosť zabezpečujúcu projekciu 
a  výstavbu telekomunikačných 
sietí. Predošlé zamestnania ma 
prinútili cez týždeň žiť v  iných, 
väčších mestách, no napriek 
tomu som sa vždy rád vracal 
na  v íkend domov. Okrem 

rodiny a priateľov ma späť ťahala 
možnosť športového vyžitia so 
spoluhráčmi z hokejového (HK 
Spartak Bánovce, Red Wings 
Bánovce), hokejbalového (HBK 
Exit Bánovce) a  futbalového 
klubu (TJ Sokol Biskupice, TJ 
Družstevník Kšinná) a  pokoj 
malého mesta. 
 Aká je vaša angažova-

nosť v  politike, resp. v  treťom 
sektore ?

Moju lásku k  športu som 
pretavil do  založenia občian-
skeho združenia HBK Exit, pod 
záštitou ktorého som organi-
zoval niekoľko sezón Bánovskú 
hokejbalovú ligu a  tiež hokej-
ba lové turnaje. Vzhľadom 
k  tomu, že mesto nedisponuje 
adekvátnym športoviskom pre 
tento druh športu, nie je možné 
ligu momentálne organizovať. 

Av š a k  z d r u-
ženie je stá le 
aktívne a  snaží 
sa o  podporu 
a  prinavrátenie 
tohto špor t u 
do nášho mesta. 
V lete minulého 

roku som sa stal súčasťou inicia-
tívy Pre Bánovce, vďaka ktorej 
som spoznal mnohých, pre mňa 
nových perspektívnych ľudí, 
ktorým nie je ľahostajné fungo-
vanie tohto mesta. Pred vstupom 
do komunálnej politiky som sa 
politicky nikde neangažoval. 
Bude to pre mňa nová skúsenosť 
a  pevne verím, že pre občanov 
nášho mesta prínosná.
 Do volieb ste išli s neja-

kými predsavzatiami... O  čo 
najviac sa počas štyroch rokov 
budete usilovať?

V  prvom rade by som 
sa chcel angažovať v  oblasti 
športu, ktorý mi je najbližší, 
a  zároveň by som chcel využiť 
svoje vzdelanie a  skúsenosti 
v  oblasti dopravy a  infraš-
truktúry. Čo sa týka športu, 
budem sa usilovať o vytvorenie 
adekvátnych podmienok pre 
rozširovanie môjho obľúbeného 
hokejbalu a  hokeja. Taktiež by 
som sa chcel podieľať na  pod-
pore a  rozvíjaní športových 
klubov, ktoré už svoje zázemie 
a  aj športové úspechy majú, či 
už na úrovni krajskej, slovenskej 
alebo medzinárodnej. Mojou 
predstavou je zoptimalizovať 
prerozdeľovanie fi nancií medzi 
jednotlivými klubmi. Tiež sa 
budem zasadzovať za  to, aby 
nakladanie s týmito fi nanciami 
bolo transparentné.

Dopravnú situáciu vnímam 
ako nie úplne vyhovujúcu. Naj-
väčšie problémy sú na Trenčian-
skej ceste počas dopravnej špičky. 
Tomuto stavu by sme sa čiastočne 
vedeli vyhnúť obmedzením 
tranzitnej dopravy, nakoľko nie 
je vybudovaný zjazd pri Dolných 
Našticiach v smere na Topoľčany. 
K  odľahčeniu dopravy by tiež 
prispelo vybudovanie cyklistic-
kých pruhov naprieč mestom, 
vďaka čomu by  občania mohli 
bezpečnejšie využívať bicykel 
nielen na  rekreáciu, ale aj ako 
dopravný prostriedok. Rád by 
som tiež pokračoval v rozpraco-
vaných projektoch vybudovania 
cykloturistických trás. Čo sa 
týka rekonštrukcie miestnych 
komunikácií, vhodnejšia by bola 
systematická, plánovaná a pravi-
delná obnova.  (redakcia)
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Na  základe splnenia 
všetkých predpokladov 
a  legitímnosti žiadosti 
o  prenájom priestorov 
v  Mestskom kultúrnom 
stredisku na  účely 
predvolebného mítingu 
kandidáta na  prezidenta 
SR vydalo mesto Bánovce 

nad Bebravou súhlasné 
stanovisko. Zároveň 
vyhlasujeme, že posky-
tovateľ priestorov sa 
dištancuje od akýchkoľvek 
názorových stanovísk 
a  politických vyjadrení 
prenajímateľa.

  Tlačová správa mesta

Vyjadrenie mesta 
k politickému mítingu ĽSNS 

 Komisia petičná a  pre ochranu 
verejného záujmu pri výkone verejnej 
funkcie: predsedníčka Mgr.  Naďa Ondrej-
ková, tajomník Mgr. Roman Šišmiš, členovia 
komisie – Martina Balážová, Mgr. Miroslav 
Libič, Mgr. Miroslava Hudecová

 Komisia pre fi nancie a  rozpočet:
predsedníčka Mgr.  Zuzana Rydziová, 
tajomníčka komisie Ing.  Eva Straňáková, 
členovia komisie - Mgr. Miroslava Hudecová, 
Ing. Mária Hajšová, PhD., Ing. Róbert Šlosár, 
PhD., Ing.  Alena Strempeková, Ing.  Mária 
Miková, Ing. Mária Peťovská

 Komisia pre správu majetku 
mesta: predseda Mgr. Dávid Holý, tajomník 
Mgr.  Vladimír Šípka, členovia komisie 
- Mgr.  Miroslava Hudecová, Ing.  Mária 

Peťovská, JUDr. Pavol Trnka, JUDr. Martina 
Kmeťová, Bc. Milan Filo, Ing. Ľubomír Bereš, 
Mgr. Lucia Bieliková

 Komisia pre životné prostredie: 
predseda Peter Janáč, tajomník Ing.  Peter 
Baláž, členovia komisie - Ing.  Ján Kšiňan, 
PhD., Ing.  Mária Hajšová, PhD., Ing.  Igor 
Žaťko, Ing.  Eva Trnovská, Dušan Holbay, 
PharmDr. Ladislav Lukáš

 Komisia pre riešenie problematiky 
marginalizovaných skupín a  verejného 
poriadku: predseda Mgr.  Peter Králik, 
tajomníčka Mgr.  Martina Černušková, 
členovia komisie - Marián Chovanec, 
JUDr. Dušan Senčík, Mgr. Lucia Rošteková, 
Mgr.  Jana Vaňová, Mgr.  Štefan Vančo, 
Ing. Marián Baláž

 Komisia pre rozvoj vzdelávania, 
kultúry a  cestovného ruchu: predsed-
níčka Mgr.  Lucia Bieliková, tajomníčka 
Mgr. Monika Ašverusová, členovia komisie 
- Martina Balážová, Mgr.  Dana Švecová, 
Mgr. art. Silvester Lavrík, Mgr. Miriam Kiri-
polská, Mgr. Naďa Ondrejková, Mgr. Zuzana 
Janáčová

 Komisia pre mládež a  šport: 
predseda Ing.  Richard Makýš, tajomníčka 
Mgr.  Lucia Šlosárová, členovia komisie - 
Ing.  Ján Botka, Jozef Farkaš, Mgr.  Ondrej 
Kubala, Andrej Jakubík, Mgr.  Milan Král, 
Mgr. Ondrej Kubík

 Komisia pre zdravotné, sociálne 
a  bytové otázky: predsedníčka Mgr.  Dana 
Švecová, tajomníčka Bc.  Mária Cagáňová, 

členovia komisie: - Mgr.  Miroslav Libič, 
Ing. Richard Makýš, Mgr. Renáta Streicher, 
MUDr.  Katarína Ščešňáková, Mgr.  Iveta 
Duchoňová, PhDr. Erika Slamková

 Komisia pre rozvoj výstavby 
a  územného plánovania: predseda Milan 
Igaz, tajomníčka Ing. Beáta Dubravická, čle-
novia komisie - Marián Chovanec, Ing. Ján 
Kšiňan, PhD., Ing. Rudolf Košík, Ing. Peter 
Strapek, Ing.  Martin Kyselica, Ing.  Štefan 
Kristián

 Komisia pre dopravu a infraštruk-
túru: predseda Ing.  Ján Botka, tajomník 
Ing. Vladimír Fraňo, členovia komisie - Peter 
Janáč, JUDr. Dušan Senčík, Ing. Róbert Pra-
ženec, Ing. Michal Kapuš, Ing. Ivan Jánošík, 
Mgr. Peter Petrek.

Desať komisií Mestského zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou 

Čo nové na radnici
 29. 1. 2019 sa uskutočnilo 2. zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou
 rokovanie s riaditeľom Krajského riaditeľstva Poli-
cajného zboru v Trenčíne plk. Slavomírom Kučerom 
o  aktuálnych výzvach na  predkladanie žiadostí 
na projekty nielen v oblasti prevencie kriminality,
 zástupcovia Matice slovenskej zabezpečia pane-
lovú výstavu venovanú Andrejovi Hlinkovi, ktorú 
bude možné navštíviť v MsKS v termíne 26. 2. – 8. 3. 
2019. Taktiež navrhli niekoľko zaujímavých osobností 
na prednášky pre základné a stredné školy,
 diskusia o zmene v smerovaní bánovského futbalu 
so zástupcami mesta a novovzniknutého mestského 
klubu FC Spartak,
 primátorka a referentka odboru školstva Zuzana 
Dičerová potvrdili pokračovanie spolupráce so 
spoločnosťou Milsy a. s. v  projekte Školské mlieko
a dohodli ďalšie stretnutie jej zástupcov s vedúcimi 
školských jedální ohľadom rozšírenia školského 
mliečneho programu, 
 prehliadka závodu spoločnosti Medline Assembly 
Slovakia spol. s  r. o. s  konateľom spoločnosti Guil-
laume Monsallierom a  manažérom závodu Alexis 
Avet - Rochexom,
 tradičné novoročné stretnutie primátorky s pod-
nikateľmi a zamestnávateľmi o otvorenejšej komuni-
kácii a spolupráci v otázkach rozvoja mesta. 
  Tlačová správa mesta

Veľa zmien schválených...
ani od  občanov, dala 
o doplnku hlasovať a ten bol 
jednohlasne schválený.

Aj ďalší doplnok č. 33 
k VZN č. 50 o určení škol-
ských obvodov základných 
škôl v  meste bol schválený 
bez diskusie a  jednohlasne. 
(Viac na www.banovce.sk)

Ešte na ustanovujúcom 
zasadaní nový mestský 
parlament odsúhlasi l 
desať komisií MsZ, z  nich 
aj zloženie jednej z  nich 
a  to komisie petičnej a  pre 
ochranu verejného záujmu 
pri výkone verejnej funkcie. 
Zloženie ostatných devia-
tich komisií schvaľovali 
poslanci teraz. (Kompletný 
zoznam prinášame na inom 
mieste v  novinách.) Kým 
sedem komisií prešlo 
schvaľovacím procesom bez 
rozpravy, pri dvoch poslanci 
podávali pozmeňujúce 
návrhy. V  prvom predlo-
ženom návrhu bola za pred-
sedníčku komisie pre správu 
majetku mesta navrhnutá 
Miroslava Hudecová, ale 
poslanec Peter Králik 

podal iný návrh na  post 
predsedu - Dávida Hol-
lého, ktorý je momentálne 
a  pravdepodobne aj bude 
dlhodobo práceneschopný. 
Návrh Petra Králika bol 
väčšinou hlasov prijatý. 
K návrhu o zložení komisie 
pre rozvoj vzdelávania, 

kultúry a  cestovného ruchu
vystúpila Naďa Ondrejková, 
ktorej tam chýbal zástupca 
materských škôl. Mária 
Hajšová navrhla za  tajom-
níčku komisie Moniku 
Ašverusovú namiesto 
Michala Uhrína, Zuzana 
Rydziová považovala zlo-
ženie komisie za  vyvážené 
a Dana Švecová zdôraznila, 
že sú tam dve pedagogičky. 
Po  schválení predložených 
zmien, kde sa až 5 poslancov 
zdržalo hlasovania, primá-
torka informovala plénum, 
že na  odbore školstva 
mestského úradu nedošlo 
k žiadnej zmene.

Bez diskusie prebehla 
voľ ba nových členov 
Dozornej rady MsKS, kde 
namiesto Petra Bulíka 
a  Rudolfy Novotnej boli 
schválení Zuzana Rydziová 
a Martina Balážová. 

Podľa existujúceho 
Štatútu Redakčnej rady 

Bánovských novín bola 
konštituovaná aj nová 
sedemčlenná redakčná 
rada: predseda - prednosta 
MsÚ Vladimír Vranka, 
podpredsedníčka – šéfre-
daktorka Bánovských 
novín Alena Borszéková, 
členovia – hovorkyňa 
mesta Miroslava Robo-
chová, pracovníčka MsKS 
Veronika Palušová, a mesto 
delegovalo do  redakčnej 
rady viceprimátorku Máriu 
Hajšovú a  poslanca Jána 
Kšiňana. Návrh na  toto 
zloženie novej redakčnej 
rady bol poslancami prijatý 
jednohlasne.

Posledným schváleným 
návrhom bolo predloženie 
a  realizácia projektu 
Centrálnej integrovanej 
zdravotníckej starostlivosti 
v  rámci výzvy Integrova-
ného regionálneho operač-
ného programu (IROP), kde 
by išlo o primárnu starost-

livosť - všeobecný a  detský 
lekár, gynekológ, stoma-
tológ. Celý projekt (umiest-
nený v priestore zbúraného 
bývalého Klubu dôchodcov 
na Farskej) by bol fi nanco-
vaný z  mimorozpočtových 
zdrojov s 5 % účasťou mesta, 
plus neoprávnené výdavky. 
V rozprave poslanec Marián 
Chovanec konštatoval, 
vzhľadom k  jeho predchá-
dzajúcej funkcii primátora, 
že projekt je v  dobre pri-
pravenom štádiu, a pýtal sa 
na  zabezpečenie lekárskej 
starostlivosti. Primátorka 
Rudolfa Novotná potvrdila, 
že komunikovala so štyrmi 
lekármi, ale zároveň má 
mesto aj náhradné riešenie, 
rokovala aj s TSK. Hodnota 
celého projektu sa odhaduje 
na vyše milión eur, výsledky 
súťaže sa dozvieme už 
koncom februára.

Na  záver primátorka 
upozorni la poslancov 
na prípravu viacerých dôle-
žitých zmien, ako napríklad 
rokovacieho poriadku MsZ, 
odmeňovania primátorky, 
h lavného kontrolóra, 
komisií, atď., a  po  jednej 
hodine rokovanie ukončila. 
Bez interpelácií a  bez dis-
kusie, tak ako si to poslanci 
na  úvod svojho prvého 
pracovného rokovania 
v  mimoriadnom termíne 
schválili. Ďalšie zasadanie 
bude už v plánovanom ter-
míne v  stredu 13. februára 
v  mestskom kultúrnom 
stredisku.

 Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>
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Prepojenie regionálnej 
stratégie rozvoja práce s mlá-
dežou s  miestnou úrovňou 
má za  cieľ nový projekt 
s názvom Kraj a mestá spolu 
pre mladých. Aktivity v tejto 
oblasti prišla primátorke 
Bánoviec predstaviť koor-
dinátorka práce s  mládežou 

Trenčianskeho samospráv-
neho kraja Silvia Štefániková, 
s  ktorou sa už v  minulosti 
stretli pri viacerých úspeš-
ných projektoch. V  rámci 
série podporných aktivít by 
sa v krátkom čase malo usku-
točniť stretnutie bánovskej 
mládeže a zástupcov organi-

zácií pracujúcich s mládežou 
s  poslancami mesta, aby 
spoločne zmapovali potreby 
mladých ľudí. Ďalší pripra-
vovaný projekt s  názvom 
Aktiv umožní dvom tímom 
zo základných škôl zúčastniť 
sa školení a  následne zreali-
zovať svoj vymyslený projekt. 

Školenia budú prebiehať 
zážitkovou formou. Projekt 
na  jednej strane umožní 
mladým ľuďom osvojiť 
si základy projektového 
riadenia, ale zároveň ich má 
motivovať k  aktívnemu prí-
stupu a záujmu o svoje okolie. 

Tlačová správa mesta

Kraj a mestá spolu pre mladých

Tak znie názov série 
podujatí, ktoré v tomto roku 
pripravuje Mestská knižnica 
Ľ. Štúra v  Bánovciach nad 
Bebravou. Pôjde o stretnutia 
s  literárnymi hosťami, 
ktorí buď píšu alebo sa inak 
venujú literatúre. Ich cieľom 
je knižnicu „oživiť“,  dostať 
ju medzi ľudí a  zároveň 
inšpirovať k  hľadaniu pek-
ných a  dobrých vecí v  kni-
hách. Pozvaní hostia budú 

debatovať v  dopoludňajších 
hodinách najskôr so žiakmi 
a  študentmi v  priestoroch 
mestskej knižnice na  síd-
lisku Sever, popoludní sa 
uskutoční podujatie pre 
verejnosť v kultúrnom centre 
Ži:va na Námestí Ľ. Štúra. 

Hosťom februárovej 
debaty 21. februára bude Ján 
„Johny“ Peťko, bývalý roz-
hlasový moderátor a  herec, 
autor knižnej autobiografi e 

Démon chlast. Porozpráva 
o svojej ceste zo závislosti, ale 
aj o písaní a tvorbe. V marci 
– Mesiaci knihy a  v  rámci 
Tý žd ňa s lovensk ých 
knižníc - na  literárnom 
stretnutí privítame Silvestra 
Lavríka, ktorého tentokrát 
predstavíme nie ako riadi-
teľa bánovskej ZUŠky, ale 
ako prozaika a  dramatika. 
V  apríli nám účasť prisľú-
bila osobnosť slovenského 

literárneho života Daniel 
Hevier. V  ďalšom období 
plánujeme stretnutie v  júni, 
októbri a novembri. Dovtedy 
vás budeme o  aktuálnych 
podrobnostiach informovať 
a  dúfame, že si tieto lite-
rárne stretnutia nájdu svoje 
publikum. Teší sa na  vás 
organizačný tím bánovskej 
knižnice a  občianske zdru-
ženie Ži:va. 

Zuzana Janáčová, BKC

Živá knižnica... rozhovory (nielen) o knihách

Dnes píše Zuza.nka
Posudzujeme a  súdime. Často bez toho, aby 

sme poznali hĺbku problému. Zaručene je to tak, že 
henten sa zaplietol s tamtou a tamtá zasa s hentým... 
a  henten mohol toto... táto mohla hento a  nemala 
tamto. Posplietame sieť z jedovatých slovíčok a uväz-
níme v nej pravdu. Pravda je však len jedna a hoci 
chytená v  sieti rôznych poloprávd, verí, že príde 
jej čas. Všetci máme niečo, za  čo by sme mohli byť 
súdení... tak začnime od seba. Buďme sudcami svojich 
vlastných činov. Na  trápenie druhého sa pozerajme 
ako tí, ktorí chcú pomôcť... a na šťastie, ako tí, čo sa 
tiež chcú tešiť. Neprajme druhému to, čo by sme sami 
nezvládli. Netešme sa z toho, čo iným trhá srdce. Sme 
len bábkami v rukách osudu a kríž, ktorý dnes nosí 
niekto iný, môže už zajtra ťažiť naše plecia. Nesúďme. 
Veď ten, kto sa trápi, má už svoj trest vymeraný.  (zb)

Kultúrne centrum 
Ži:va pozýva v  piatok 
8. februára o  20.00 h 
na koncert pražského tria
Nina Rosa, ktoré založila 
speváčka a  husl istka 
Nina Marinová. Trio 
tvorené akordeonistom 
M icha lom M i hokom 
a  gitaristom Antonínom 
Dlapom vzniklo v  roku 
2016 a  na  konte má 
koncer t y a  fest iva ly 
i  zahraničí a  nomináciu 
na  Objav roka Radia 
Head Awa rds 2017. 
Skladby sú inšpirované 
reggae, jazzom, folkom 
a swingom. Prezentované 
sú v  rôznych jazykoch. 
Na druhý deň v sobotu 9. 
februára od 17.00 h sa zas 
môžete tešiť na  vernisáž 
domácej v ý tvarníčky 
Daši Ďurišovej, ktorá 
momentálne žije a venuje 

sa tvorbe vo dvojici 
s  Jakubom Liptákom, 
v  pondelok 11. februára 
o  18.30 h Fotoworkshop 
na tému portrét s členmi 
Fotoklubu Rokoš, v stredu 
13. februára o  16.30 h 
Karneval v  štýle „zero 
waste“ (masky, hláste sa 
vopred!), vo štvrtok 14. 
februára o  19.00 h FK 
Kassandra premieta: 
Žena v  boji, v  piatok 15. 
februára o  19.00 h Ces-
tovateľské kino: India... 
vo štvrtok 21. februára 
o 15.30 h Živá knižnica: 
r o z h o v o r y  (n i e l e n) 
o  knihách: Ján Peťko, 
v  sobotu 23. februára 
o  19.00 h Večer folkovej 
a  trampskej piesne ... 
Viac informácií o  cene 
vstupeniek na  jednotlivé 
podujatia a aktuality náj-
dete na facebooku Ži:va.

V  rámci krúžku 
Enviráčik sa v  ZŠ Školská 
venujeme témam – odpady, 
správ nemu t r iedeniu 
odpadkov a recyklácií. Tento 
školský rok žiakov 9.A triedy 
a  našu školu oslovil dvoj-
ročný projekt Zelená škola
s témou Odpady. Ide o envi-
ronmentálne vzdelávací 
program určený pre základné 
školy, ktoré chcú zmeniť seba 
a  svoje okolie. Sme presved-

čení, že sa o  problematike 
životného prostredia nestačí 
len učiť, ale že je zároveň 
nevyhnutné zmeniť naše 
myslenie a konanie. Aby sme 
mali veľa dobrých nápadov, 
zhotovili sme si enviromiest-
nosť, kde v  rámci projektu 
budeme mávať stretnutia 
kolégia a  dúfame, že sa 
bude využívať aj pre výučbu 
rôznych prírodovedných 
predmetov, napr. biológie 

alebo nového predmetu Náš 
región, kde sa tiež venujeme 
životnému prostrediu a  jeho 
ochrane. V  našej novej 
miestnosti sme 30. januára 
privítali prvých návštev-
níkov. Boli to deti z  Mater-
skej školy Severka. Prišli, aby 
sa niečo naučili o odpadoch 
a  spoločne s nami si zhoto-
vili výrobok z  odpadového 
materiálu. Na laviciach mali 
nachystané štyri aktivity. 

Kontajnery z  farebného 
papiera a obrázky, ktoré mali 
správne nalepiť. Pracovný 
list, kde mali zakrúžkovať, 
čo do  prírody nepatrí. 
Zhotovili pestrofarebných 
motýľov, ktorými sme 
vyzdobili stenu. Nakoniec 
si obkreslili a povystrihovali 
ruky - lupienky na  kvetine, 
ktorá bude zdobiť dvere 
do miestnosti...

Miriam Poliačiková

ZŠ Školská v projekte Zelená škola

Okresné kolo v  prednese slo-
venskej povesti žiakov základných 
škôl Šaliansky Maťko Jozefa Cígera 
Hronského sa uskutočnilo 29. januára 
v  priestoroch CVČ. V  troch kategó-
riách súťažilo 28 detí, ktoré hodnotila 
porota v zložení Zuzana Varhaníková, 
Janette Mokráňová a Danuša Čačková. 

Poradie najlepších bolo následovné 
-   v  prvej kategórii Jakub Kasala zo 
ZŠ Slatina nad Bebravou, Natália 
Božiková zo ZŠ Duklianska a Tomáš 
Kuric zo ZŠ Partizánska, v  druhej
kategórii Alexandra Reháková zo ZŠ 
Duklianska, Alexander B. Bielik zo ZŠ 
Dvorec a Laura Kozáčková zo ZŠ Zlat-

níky, v tretej kategórii Samuel Hainc 
z Gymnáziu J. Jesenského, Veronika 
Kopčanová zo ZŠ Školská a  Marína 
Bagin zo ZŠ Duklianska. Víťazom 
blahoželáme a  žiakom na  prvých 
miestach držíme palce v  krajskom 
kole, ktoré sa uskutoční 26. februára 
v ZŠ Na dolinách 27 Trenčín.  (cvč)

Víťazi okresu v predneste povesti
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Pozvanie na  výročné 
stretnutie 30. januára 
v  MsKS prijali aj primá-
torka Rudolfa Novotná 
a  predsedníčka Okresnej 
organizácie JDS Jozefa 
Sokolíková. Predseda 
mestskej JDS Jiří Fux 
informoval o  činnosti 
za uplynulý rok, kde okrem 
iného spomenul pravi-
delné stretnutia v  Klube 
dôchodcov na  Farskej 
ulici. Tu realizovali rôzne 
prednášky o  bezpečnosti 
seniorov a  dvakrát aj 
o  zdravotníckej starostli-
vosti. Dvadsiati členovia 
boli vyškolení tak, aby 
vedeli ovládať počítač, 
resp. notebook. Spomenul 
účasť členov na  výlete 
v  partnerskej obci Milo-
tice v  rámci cezhraničnej 
spolupráce, spoločný 
pobyt v  Žiarskej doline, 
ale aj ďalšie turistické 
vychádzky či iné športové 
stretnutia, napríklad pri 

kolkoch. „Mrzí ma, že sme 
si neboli spoločne zaplávať 
v  našej plavárni, tak ako 
sme si to naplánovali, aj 
to, že sa zrušili krajské 
športové hry, ktoré sa 
pravidelne organizovali 
v  Dubnici ,“ povedal 
predseda na  margo chý-
bajúcich aktivít. Tiež by 
uvítal vyšší počet kúpeľ-
ných poukazov z  ústredia 

JDS. Do  pestrej činnosti 
bánovskej JDS patria aj 
spoločné oslavy okrúhlych 
životných jubi leí, či 
početná účasť seniorov 
na  akciách organizova-
ných mestom, okresnou 

JDS a  inými organizá-
ciami, ako je napríklad 
a ktuá lna Fašiangová 
zábava v réžii ZO SZZP č. 
3. Po správe o hospodárení 

klubu v  podaní členky 
výboru Márie Pletňovej 
predostrel predseda aj 
rámcový program na  rok 
2019, ktorý bol podobný 
tomu predchádzajúcemu. 
Tu pán Fux vypichol aj 
projekt mesta o vzájomnej 
cezhraničnej spolupráci 
s obcou Milotice, či ďalšie 
vzdelávanie seniorov tak 
v oblasti prevencie krimi-

nality, ako aj v zdravovede 
či v práci na počítačoch. 

Seniorov pozdravila 
aj primátorka Rudolfa 
Novotná: „Veľmi si vážim 
vaše aktivity. Sľubujem, že 
vás budem podporovať tak, 
ako to robil aj predchá-
dzajúci primátor Marián 
Chovanec. Dvere sú u  mňa 
vždy otvorené...“ Zároveň 
informovala o  krokoch, 
ktoré vyvíja vedenie mesta 
pre pomoc seniorom. 
„Podarilo sa nám získať 

pre mesto budovu bývalého 
zornického učilišťa, verím, 
že sa to administratívne - 
papierovo dotiahne do mája 
tohto roka. Plánujeme tam 

výstavbu bytov a  v  prízemí 
bývanie pre seniorov, 
na  ktoré chceme získať 
mimorozpočtové zdroje,“
povedala primátorka s tým, 
že sa plánuje aj úzka spolu-
práca s  Domovom sociál-
nych služieb v  blízkosti, 
ktorý by mohol, vzhľadom 
na  kapacitu kuchyne, 
seniorom zabezpečovať 
stravu. Jej ďalšou víziou je 

vytvoriť v  objekte priestor, 
akýsi klub, kde by sa mohli 
seniori stretávať. 

K  niektorým otázkam 
sa vyjadrila aj predsedníčka 
okresnej organizácie JDS 
Jozefa Sokolíková. Naprí-
klad krajské športové hry 
v  minulom roku neboli 
z  organizačných dôvodov, 
ale tento rok budú. Okresná 
akcia Sami sebe bude v sep-
tembri v  réžii JDS Veľké 
Chlievany. K  počtu kúpeľ-
ných poukazov povedala 

len toľko, že z  ústredia je 
taký predpis – tri poukazy 
na  20 členov... a  Bánovce 
ukrátené neboli. Pani Soko-
líková vyzvala seniorov, 
ktorí sa môžu pochváliť 
zaujímav ými ručnými 
prácami, aby ich prezento-
vali na  výstave JDS Zlaté 
ruky v  Trenčíne. V  marci 
sa pripravuje okresná 
prehliadka recitácie, kde 
sa môže prihlásiť každý 
senior, ktorý rád recituje 
alebo tvorí. Zdôraznila, že 
Jednota dôchodcov Slo-
venska zastupuje všetkých 
seniorov, nielen členov, 
ako príklad uviedla úsilie 
ústredia JDS o  vianočný 
príspevok, ktorý dostali 
všetci dôchodcovia. 

Nakoľko už v  diskusii 
nikto nevystúpil a  správy, 
rámcový plán činnosti aj 
členské schválili, ofi ciálna 
časť schôdze skončila. 
Spoločenské posedenie 
už patrilo voľnej diskusii 
a  plánovaniu najbližších 
akcií, ale aj „vyrovnávaniu“ 
členských príspevkov, ktoré 
sú aj pre tento rok dve eurá 
plus dobrovoľný klubový 
príspevok tri eurá. 
Text a foto: Alena Borszéková 

spoločnosť 5

Poďakovanie 
Z úprimného srdca ďakujeme rodine, priateľom, 

známym a bývalým spolupracovníkom, ktorí sa prišli 
dňa 30. januára 2019 rozlúčiť s naším drahým otcom, 
svokrom a starým otcom 

Rudolfom Šúňom.
Ďakujeme všetkým za  kvetinové dary a  slová 

útechy, ktorými sa snažili zmierniť náš žiaľ. 
Zároveň ďakujeme personálu interného odde-

lenia Nemocnice v Bánovciach nad Bebravou sa sta-
rostlivosť, ktorú mu venovali až do jeho posledných 
chvíľ. S láskou spomína smútiaca rodina

 Spoločenská kronika

Rudolf Šúň *1939
Jozef Krč * 1937
Anton Krebes *1939
Jozef Jakubček *1942

Opustili nás

Bánovská JDS na výročnej schôdzi 

na facebooku 

Z ákladná organizácia Jednoty dôchodcov 
v Bánovciach nad Bebravou má 

v súčasnosti 62 členov, ktorí rozvíjajú 
množstvo aktivít nielen pre členov, ale aj pre 
ostatných seniorov už od roku 1993. 

Odišiel vzácny človek
Rudolf Šúň (29.10.1939 – 

27.1.2019) bol Bánovčanom štyridsať 
rokov. Za  toto obdobie stihol byť 
učiteľom i  riaditeľom základnej 
školy, dvanásť rokov prednostom 
mestského úradu, predsedom viace-
rých organizácií tretieho sektora, ale 
aj Zboru pre občianske záležitosti. 
Za prácu pre bánovské školstvo, pre mesto samotné 
i za aktivity pre celú spoločnosť mu v októbri minu-
lého roka vedenie mesta udelilo ocenenie Osobnosť 
mesta Bánovce nad Bebravou. 

V  roku 1981 stál „pri štarte“ úplne novej zák-
ladnej školy na Komenského ulici na  novovybudo-
vanom sídlisku Dubnička. Bola to jedna z najväčších 
škôl v  kraji... Po  „nežnej“ revolúcii v  roku 1990 sa 
škola rozdelila na dve dnešné školy – ZŠ Komenského 
a  ZŠ Gorazdova. Do  funkcie prednostu mestského 
úradu nastúpil 1. augusta 1992, aj tu ho čakali 
zmeny. Bol zodpovedný nielen za chod radnice, ale 
aj za  legislatívu , ktorá sa v tom čase menila veľmi 
rýchlo.. Do  dôchodku odchádzal 1. februára 2004 
ako 64-ročný na  vlastnú žiadosť. Ďalšou samo-
statnou kapitolou života Rudolfa Šúňa bolo jeho 
pôsobenie v Zbore pre občianske záležitosti. Takmer 
štyridsať rokov bol „zpozárom“, z toho desať rokov aj 
predsedom. Okrem toho bol zakladateľom a 13 rokov 
predsedom OZ Za život. 

Celý život učil všetkých ľudskosti, ústretovosti, 
priateľstvu. Jeho lásku - učiteľské poslanie prevzali 
jeho dve dcéry. Ako povedal pred rokom v rozhovore 
pre redakciu Bánovských novín: „Okrem mojej rodiny 
som sa najlepšie cítil v  škole, doslova ako ryba vo 
vode, tomu som rozumel najlepšie...“ Žiaľ, pán Šúň, 
už doučil. Česť jeho pamiatke (redakcia)

Poďakovanie inter-
nému oddeleniu v  Bánov-
ciach nad Bebravou pod 
vedením pani primárky 
MUDr.  A. Bačíkovej. 

Ďakujem sestrám, sani-
tárkam a  celému perso-
nálu. Ich práca je veľmi, 
veľmi ťažká a  náročná... 

Pacientka z Bánoviec. 

Ďakujem lekárom...

K l u b  d ô c h o d c o v 
Bánovce nad Bebravou 
vás pozýva každý utorok 
od 10.00 hodiny do Centra 
voľného času na  cvičenie 
seniorov. Pod vedením 
odbornej rehabilitačnej 
cvičiteľky Zuzky si nená-

silným spôsobom precvičíte 
celé telo a získate psychickú 
pohodu. 

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a  zdravotne 
post ihnut ých občanov 
nášho mesta a  okolia tiež 

do  Centra voľného času 
na  cvičenie a  to každú 
stredu v  Centre voľného 
času v  dvoch skupinách: 
prvá skupina s pohybovým 
obmedzením bude cvičiť 
od 13.00 do 14.00 h, druhá 
od 14.00 do 15.30 h. Príďte 

si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespolie-
hajte sa, že to za vás vyriešia 
tabletky. Bližšie informácie 
sa dozviete v  CVČ alebo 
osobne každú stredu v CVČ 
pred začiatkom spomenu-
tých aktivít.  (bg)

Cvičenie seniorov v Centre voľného času
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 Predám zámočnícku techniku - Frionius 500, 
Plazma do  25 mm – kompresor a  iné zámočnícke 
príslušenstvo. Dohoda možná, treba vidieť. Tel. 
0903 44 22 89.
 Ponúkam prácu - zvárač CO2 a pomocný pracovník 
cca 800 € v čistom. Tel. 0903 442 289.

INZERCIA

U19 víťazom Memoriálu Emila Mrázika

O víťazovi rozhodol úvod stretnutia
Prešov – Sokol Bánovce N/B. 31:24 (16:9)

Naši futsalisti cez Nitru do finále

Starší dorastenci bánov-
ského futbalového klubu 
sa 26. januára stali víťazmi 
k va l itne obsadeného 
Memoriálu Emila Mrázika. 
V neďalekom Partizánskom 
odohrali celkovo sedem 
stretnutí a  až na  jednu 
výnimku sa im podarilo 
dominovať vo všetkých 
odohraných stretnutiach 
a  to herne aj výsledkovo. 
Na  dobre zorganizovanom 
halovom turnaji ukázali 
naši starší dorastenci 
kvalitnú kombinačnú hru 
s  množstvom pekných 
akcií a  gólových príleži-
tostí, ktoré sa im darilo 
premieňať. Svedčí o  tom aj 
individuálne ocenenie pre 
najlepšieho strelca turnaja, 
ktoré si prevzal Viktor 
Brida. Tréner Ondrej Kubík: 
“Mužstvu za  predvedený 
kolektívny výkon gratulujem 

a  verím, že takýchto spo-
ločných zážitkov bude ešte 
viac. Hráčom patrí veľká 
pochvala za reprezentovanie 
bánovského futbalu.“ Káder 

U19 Bánovce: Patrik Guniš, 
Anton Zelenák, Jakub Šiko, 
Patrik Sluka, Erik Divéky, 
Filip Gális, Adam Zdy-
chavský, Dávid Matejček, 

Viktor Brida, Samuel Stolár, 
Ľubomír Baško, tréner 
Mgr. Ondrej Kubík, vedúci 
mužstva Milan Kubík, 
Marek Gális.  (ok,aj)

Medzinárodná slo-
vensko – česká MOL Liga 
v hádzanej žien pokračovala 
zápasmi 14. kola. Hádza-
nárky HK Sokol Bánovce 
nad Bebravou cestovali 
na  východ republiky, kde 
bojovali o  body na  palu-
bovke družstva ŠŠK Prešov. 
Súboj dvoch posledných 
celkov intreligy aj tento 
raz dotiahli do  víťaznej 
koncovky východniarky. 
V prvom polčase viedli Pre-
šovčanky už o  desať gólov 
15:5, no v  druhom dejstve 
sa Bánovčanky dokázali 

dotiahnuť na  rozdiel dvoch 
zásahov, viac im však hráčky 
ŠŠK nedovolili a zaknihovali 
víťazstvo 31:24. V  aktu-
álnom ročníku druhé, kým 
Sokol stále čaká na  prvý 
triumf. Najlepšou strelkyňou 
stretnutia bola krídelníčka 
Bánoviec Karolín Matu-
šincová, ktorá vsietila 8 
gólov a  s  94 zásahmi ďalej 
kraľuje poradiu kanonierok 
interligy.  

Domáce mali vydarený 
vstup do stretnutia a v polo-
vici 8. min viedli 4:0. Až 
o  minútu si gólový účet 

stretnutia otvorili aj Bánov-
čanky, keď Alžbeta Obstová 
znížila na  4:1. Naďalej však 
boli efektívnejšie v  kon-
covke Prešovčanky, ktoré 
od  začiatku 24. min vypra-
covali desaťgólový rozdiel 
v  skóre, keď Popovcová 
upravila stav na  15:5. 
V  závere úvodného dejstva 
hostky o  tri zásahy ukrojili 
z  manka a  družstva odchá-
dzali na  prestávku za  stavu 
16:9. Po zmene strán hostky 
nakopli vylúčenia domácich 
hráčok a  v  pasáži od  39. 
do  48. min sa vrátili spať 

do hry osemgólovou šnúrou, 
ktorú uzavrela Matušincová 
na  21:19. V  polovici 55. 
min Hana Galková znížila 
na 26:24, no domáce v závere 
stretnutia nepripust i l i 
nervák a piatimi gólmi v rade 
dokráčali k  víťazstvu 31:24. 
HK SOKOL: A. Bežová, 
P.  Pokorná – J. Bencová, 
A. Racíková, Z. Hollá 5/1, 
H. Galková 2, E. Žáčiková, 
M. Béžová, Z. Galková 1, 
A. Obstová 3, K. Matušin-
cová 8/3, K. Obstová 2, N. 
Minárechová 3, Trénerka: N. 
Pavlovičková.  (mp)

Naši f utsa l is t i  sa 
v  piatok tešili z  postupu 
do fi nále. V rozhodujúcom 
tretom stretnutí semifiná-
lovej série porazili Nitranov 
6:5, čím sa kvalifikovali 
do bojov o celkového víťaza 
druhej Open ligy. Vo fi nále 
nastúpime proti Novým 
Zámkom. V prvom dejstve 
sme dvakrát doťahovali 
j e d n o g ó l o v é  m a n k o . 
Po  obrátke prišli za  stavu 
3:3 rozhodujúce chvíle, keď 
zverenci Dalibora Franka 
získali dvojgólový náskok. 
Domáci Nitrania sa odhod-
lali k  hre bez brankára, 
rozlišovačku si navliekol 
Peter Peciar. Lenže Roman 
Mrocek strelou cez celé 
ihrisko upravil na 3:6. Power 
play MFsK pokračovala 
a  domáci dokázali dvoma 
gólmi Peciara vykresať 

šancu na  predĺženie. Viac 
gólov však už Mäsiar za svoj 
chrbát nepustil a  tak sa 
z  postupu do  finále tešili 
naši futsalisti, ktorých prišli 
podporiť aj fanúšikovia.
Open liga - semifinále 
play-off - rozh. 3. zápas: 

MFsK Nitra - FK Orion 
Tip Bánovce n/B. 5:6 (2:2). 
Góly: 5. a  18. Mikula, 25. 
A. Procháczka, 36. a  38. 
Peciar - 8. Kastelovič, 19. 
Škorec, 22. a 31. Rolinec, 29. 
Laco, 32. Mrocek. MFsK: 
Hollý, S. Hrnčár - Peciar, A. 

Procháczka, S. Kováčik, T. 
Kováčik, Betík, Snop, Mikula, 
M. Hrnčár, P.  Procháczka.
ORION: Mäsiar, Kolárik - 
Kastelovič, Líška, Mrocek, 
Rol inec, Laco, Švol ík, 
Škorec. Konečný stav série: 
1:2. (aj)

Prvá majstrovská 
súťaž v  tomto roku pri-
niesla Mestskému zápas-
níckemu klubu Bánovce 
opäť medailu. V Šamoríne 
sa 26. januára uskutočnili 
Majstrovstvá Slovenska 
juniorov v gréckorímskom 
štýle juniorov. Náš klub 

reprezentova l jediný 
zástupca – Peter Ducho 
a  zviditeľnil ho ziskom 
str iebornej medai ly. 
V  hmotnosti do  55 kg 
obsadil pekné druhé 
miesto a  získal tak titul 
vicemajstra Slovenska. 

(mu,aj)

Peter Ducho opäť 
vicemajstrom 
Slovenska juniorov

Bánovskí kolkári 
zažili malý športový 
sviatok, keď 30. 
januára nastúpili 
na  prvé šestnásťfinálové 
stretnutie Slovenského 
pohára a  čelili rezerve 
Podbrezovej .  Host ia 
boli v  bánovskej kol-
kárni veľkým favoritom 
stretnutia, čo sa na dráhach 
aj potvrdilo. Zo štyroch 
duelov vyhrali tri, bod pre 
naše farby sa podarilo získať 
Michalovi Papšovi, ktorý 
zvalil 507 kolov. Najvyššie 

skóre v  stretnutí 
dosial hosťujúci Peter 
Nemček, jeho výkon 
589 zvalených kolov 

stačil na  nášho najlep-
šieho hráča Pavla Bročka. 
Stretnutie sme prehrali 
1:5, v  novovzniknutom 
slovenskom pohári náš čaká 
ešte odvetné stretnutie. 
V  stredu nastúpili naši 
kolkári proti veľkej kvalite, 
najlepšie o tom hovorí fakt, 
že hosťujúci Peter Nemček 
a  Bystrík Vadovič hrajú 
najkvalitnejšie súťaže.  (aj)

Prvé stretnutie 
Slovenského pohára
BKK – ŠK Podbrezová B 1:5 (2083:2161)

Bánovský kolkársky 
klub ma majstra Tren-
čianskeho kraja v kategórií 
seniori do  59 rokov. Jaro-
slav Podolák si výkonom 
578 zvalených kolov 

zabezpečil účasť na  maj-
strovstvách Slovenska, 
ktoré sa uskutočnia 4. 
mája. Členovi BKK želajú 
na  republikovom šampio-
náte presnú ruku.  (aj)

Jaroslav Podolák 
majstrom kraja
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Centrum voľného času 
v  Bánovciach nad Bebravou 
bolo v  I. polroku školského 
roka 2018/2019 organizá-
torom viacerých okresných, 
regionálnych a  krajských 
kôl športových súťaží 
žiakov a  žiačok základných 
a  stredných škôl. Výsledky 
jednotlivých súťaží boli 
nasledovné:

Základné školy:
Cezpoľný beh: žiačky 

– 1. ZŠ Partizánska, 2. 
ZŠ Komenského, 3. ZŠ 
Uhrovec, žiaci – 1. ZŠ Par-
tizánska, 2. ZŠ Gorazdova, 
3. ZŠ Školská, bedminton: 
žiačky – 1. ZŠ Partizánska, 
2. ZŠ Gorazdova, 3. ZŠ Duk-
lianska, žiaci – 1. ZŠ Parti-
zánska, 2. ZŠ Komenského, 
3. ZŠ Gorazdova, stolný 
tenis: žiačky – 1. ZŠ Parti-
zánska, 2. ZŠ Uhrovec, 3. ZŠ 
Gorazdova, žiaci – 1. ZŠ Par-
tizánska, 2. ZŠ Komenského, 
3. ZŠ Uhrovec, vybíjaná 
(1. – 4. roč. žiaci + žiačky): 1. 

ZŠ Gorazdova, 2. ZŠ Duk-
lianska, 3. ZŠ Partizánska, 
fl orbal: žiačky – 1. ZŠ Par-
tizánska, 2. ZŠ Gorazdova, 
3. ZŠ Komenského, žiaci – 1. 
ZŠ Partizánska, 2. ZŠ Šišov, 
3. ZŠ Školská, futsal: žiaci 
– 1. ZŠ Komenského, 2. ZŠ 
Školská, 3. ZŠ Partizánska, 
basketbal: žiačky – 1. ZŠ 
Partizánska, 2. ZŠ Goraz-
dova, 3. ZŠ Duklianska.

Stredné školy:
Veľký futbal: žiaci – 1. 

SOŠs BN, 2. Gymnázium 
BN, futsal: žiaci – 1. Gym-
názium BN, 2. SOŠs BN, 
volejbal: žiaci – 1. SOŠs BN, 
2. Gymnázium BN, fl orbal: 
žiaci – 1. SOŠs BN, 2. Gym-
názium BN.

Víťa zné d r u ž st vá 
žiakov a  žiačok ZŠ a  SŠ 
z  okresných kôl postúpili 
do  regionálnych kôl, ktoré 
sa odohrali striedavo v Prie-
vidzi, Partizánskom alebo 
u  nás v  Bánovciach nad 
Bebravou. Spomedzi všet-

kých výsledkov na  regio-
nálnych, krajských a  celo-
slovenských kolách by sme 
spomenuli tie najcennejšie: 
4. miesto Dávida Gránskeho 
zo ZŠ Školská v  krajskom 
kole v  cezpoľnom behu, 1. 
miesto žiakov zo ZŠ Parti-
zánska v  regionálnom kole 
v  bedmintone a  následne 
3. miesto týchto žiakov 
v  krajskom kole, 1. miesto 
žiakov zo SOŠs BN v regio-
nálnom kole vo veľkom 
futbale a následne 2. miesto 
týchto žiakov v  krajskom 
kole. Najhodnotnejší výkon 
v prvom polroku školského 
roka dosiahli žiačky zo ZŠ 
Partizánska pod vedením 
učiteľa M. Hrušku, ktoré 
postupne v  stolnom tenise 
triumfovali v  okresnom, 
regionálnom a  aj v  kraj-
skom kole a  postúpili až 
na Majstrovstvá Slovenska, 
ktoré sa odohrajú na  jar 
tohto roka. 

Milan Kráľ, CVČ

Stolné tenistky ZŠ Partizánska 
až na majstrovstvá Slovenska

Odštartovala Bánovská bežecká liga
Posledný januárový 

víkend sme v pomerne teplom 
počasí odštartovali 8. ročník 
Bánovskej bežeckej ligy. 
Ďakujeme pani primátorke 
Rudolfe Novotnej, že prišla 
nielen podporiť bežcov, ale sa 
tiež aktívne zapájala do orga-
nizácie podujatia. V  číslach 
to vyzeralo nasledovne: bežať 
prišlo 37 behačov hlavnej 
kategórie, 10 hobbistov, 
9 detí (na foto) a  dva psy. 
Potešili nás nielen známe 
tváre, dodávajúce BBLke 
priateľskú atmosféru, ale tiež 
nováčikovia, ktorých snáď 
uvidíme pobehovať aj v ďal-

ších kolách. Bežci hlavnej 
kategórie bežali 9,2 km, čo 
predstavovalo 4 technicky 
pomerne náročné okruhy 
centrom mesta. Hobíci dali 
dva okruhy a  decká si zasa 
obehli kostol na  námestí. 
V  hlavnej kategórii vyhral 
Vlado Kováč z klubu Achilles 
Handlová pred Radom Kop-
čanom. Tretí dobehol Milan 
Makiš, organizátor skvele 
rozbehnutej Trenčianskej 
bežeckej ligy. Medzi ženami 
dominovala Lenka Lomnická 
z  klubu Achilles Handlová 
pred domácou pretekárkou 
Monikou Domovcovou 

a  Blažkou Bežovou. Rodina 
Bežová má navyše prvenstvo 
v  kategórii najpočetnejšia 
bežecká rodinka, keď v prvom 
kole „dodali“ až štyroch 
behačov. Práve záujem rodi-
niek - Bežovcov, Nikovcov, 
Hrčkovcov, Podperovcov, 
Makišovcov, Vlčekovcov, 
a  ďalších nás mimoriadne 
teší, BBLka je tak vďaka nim 
podujatie s veľmi príjemnou 
atmosférou. Budúci mesiac 
beháme v Ostraticiach, čaká 
nás dobre známa asfaltová 
trať do Nedašoviec a naspäť. 
Príďte, bude dobre! 
 Text a foto: Pavol Struhár

V nedeľu 10. februára od 9.00 hodiny 
sa uskutoční 7. ročník Memoriálu Petra 
Mojta, dlhoročného tajomníka FK 
Spartak Bánovce nad Bebravou. Ako nás 
informoval zakladateľ tohto podujatia 
Dušan Jankovič, v mestskej športovej hale 
si zmerajú sily v  halovom futbale jede-
násťročné nádeje U-11 zo siedmich miest. 

Popri domácom družstve, ktoré povedie 
Radovan Zaťko, sa divákom predstavia 
celky: Bialsko Biala (Poľsko), Poprad, 
Dubnica, Púchov, Považská Bystrica a Par-
tizánske. Popri cenách za  umiestnenie 
organizátori vyhodnotia a odmenia aj naj-
lepšieho hráča turnaja, najúspešnejšieho 
strelca i brankára.  Ľ. Ježo 

Pozvánka na halový futbal pre nádeje U11
Memoriál Petra Mojta
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